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Henrik Sporrong Esbjörnsson (M) 
Helena Persson (C) 
Nicklas Gustavsson (S) 
Johanna Bergbom (M) 
Mari Larsson (SD) 
Karin Hultberg (KD) 
Anders Rickman (L) 
Eva Vettebring (S) 
Niklas Fungbrandt (M) 
Morgan Malmborg (HD) 
Lenny Lindén (S) ersätter Thomas Gustavsson 
Joakim Lindblom (SD) 
Thomas Nielsen (KD) ersätter Maria Alfredsson  
Eva Damberg (S) 
Sttevalia Blom (M) 
Mikael Zander (SD) ersätter Jerry Schön 
Tomas Brusberg (S) 
Fredrik Wärnbring (M) 
Jan Lenhammar (KD) 
Maria Arwidsson (MP) 
Petra Mattlin (S) 
Andreas Skiöld (M) 
Stefan Björk (L) 
Beata Zander (SD) 
Anders Andersson (S) 
Henrik Gillek (M) 
Zeljka Axelsson (KD) 
Lisbet Bärenholdt (M), ordförande 

Övriga närvarande Sandra Lidberg, kommundirektör 
Frida Wahlund, sekreterare 
Johan Bokinge, ekonomichef 
Robert Larsson, ordförande revisionen 



 

Kommunfullmäktige 

Dokumenttyp 
Sammanträdesprotokoll 

  

Sammanträdesdatum 
2024-10-24 

 Sida 
2 

 

 

Paragrafer 66–73 

Utses att justera Fredrik Wärnbring och Mikael Zander 

 

Ordförande  

 

Justerande  

 

Sekreterare 

 
 

Bevis om tillkännagivande av justerat protokoll 
Justeringen har tillkännagivits på kommunens anslagstavla. 

Beslutande organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2024-10-24 

Datum då anslaget publiceras 2024-10- 

Datum då anslaget avpubliceras 2024-11- 
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§ 66 Ekonomisk uppföljning för tertial 2, 2024 
Diarienummer KS24/80 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner delårsbokslut med helårsprognos. 

Beskrivning av ärendet 
Johan Bokinge, ekonomichef, redogör för delårsrapporten. Resultatet för 
perioden 1 januari till och med 31 augusti 2024 uppgår till 37 miljoner kronor, 
vilket är 58 miljoner lägre än resultatet för motsvarande period 2023. Det 
ekonomiska resultatet för perioden januari till och med augusti är i allmänhet 
bättre än resultatet för perioden oktober till och med december. För resterande 
del av 2024 förväntas ökningen av semesterlöneskulden belasta resultatet med 
cirka 18 miljoner kronor. Avskrivningarna och lönerna är relativt sett högre 
under årets sista tertial jämfört med tidigare tertial. 

Prognosen för helåret pekar på ett resultat på 6,7 miljoner kronor för Habo 
kommun, vilket är 4,6 miljoner kronor bättre än budgeterat. 

För koncernen Habo kommun, inklusive bolagen, är delårsresultatet 43 
miljoner kronor före skatt. Resultatet för Habo Energi AB är 1,1 miljoner 
kronor. Habo Kraft AB redovisar ett delårsresultat på 3,3 miljoner kronor. 
Habo Bostäder AB:s resultat under perioden är 1,2 miljoner kronor.  

Resultatprognosen för helåret för bolagen visar på ett resultat på 2,3 miljoner 
kronor. 

Årets bruttoinvesteringsutgifter uppgår till och med augusti till 62 miljoner 
kronor, vilket är 155 miljoner lägre än för motsvarande period 2023. 
Investeringsbudgeten för 2024 är väsentligt lägre än för 2023, men ändå 
fortsatt hög. 

Kommunfullmäktiges samtliga finansiella mål om god ekonomisk hushållning 
beräknas nås år 2024. Målen har också uppnåtts för perioden 1 januari till och 
med 31 augusti 2024. 

Kommunfullmäktiges tre fokusområden för samhällsutveckling är starkt lokalt 
näringsliv, bostäder för hela livet samt psykisk hälsa. Det har inte skett några 
stora förändringar sedan tertial 1. Bedömningen är att samtliga tre områden 
inom ramen för samhällsutveckling utvecklas i enighet med 
kommunfullmäktiges beslut. 
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Kommunfullmäktige har beslutat om tre fokusområden för 
verksamhetsutveckling - Mod och innovation för effektiv resurshantering, 
Enkel och tillgänglig service samt Attraktiv arbetsgivare. Bedömningen är att 
flera mål än tidigare är i hög grad uppfyllda. Det finns inte något mål med 
bedömningen "ej uppfyllt". 

Fokusområdena Enkel och tillgänglig service och Mod och innovation för 
effektiv resurshantering bedöms vara delvis uppfyllda. Attraktiv arbetsgivare 
bedöms vara i hög grad uppfyllt. 

Efter ekonomichefens redogörelse får revisionens ordförande Robert Larsson 
(S) ordet. Revisorernas bedömning är att resultatet i delårsrapporten är 
förenligt med de finansiella målen och de verksamhetsmål som finns för 
kommunen.  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna delårsbokslutet 
med helårsprognos (KS 2024-10-09 § 95).  

Kommunfullmäktiges behandling 
Susanne Wahlström (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag och riktar 
samtidigt ett tack till ekonomichefen och revisionen, men också till alla som 
sitter i nämnderna och alla medarbetare som bidrar till att vi ligger i fas med 
budget, för det har inte varit lätt. Det jobb vi gör idag möjliggör den framtid vi 
kan ha imorgon, säger Susanne Wahlström. 

Även Hans Jarstig (KD) riktar ett tack till medarbetarna och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

_____  
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§ 67 Svar på motion om bilpolicy 
Diarienummer KS24/253 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

Reservationer 
Morgan Malmborg reserverar sig skriftligt mot beslutet, se bilaga 1.  

Beskrivning av ärendet 
Morgan Malmborg (Habodemokraterna) har lämnat in en motion där det 
föreslås att kommunens nuvarande bilpolicy förändras i riktning mot att det 
bara är lägsta ekonomiska kostnad som ska styra valet av bil. Motionären 
skriver att den nuvarande policyn där dyra elbilar leasas inte innebär att 
kommunens skattebetalares pengar används på bästa sätt. I motionen ställs 
också frågan om bilarna används effektivt. 

I kommunens bilpolicy anges att bilar ska väljas med hänsyn till arbetsmiljö 
och säkerhetskrav, verksamhetskrav, inköps- och driftskostnader, miljö, 
servicemöjligheter och andrahandsvärde. I första hand skall bilmodeller väljas 
som helt eller delvis drivs via elmotorer. Vid val av miljöbil bör fordon som 
har ett CO2 utsläpp om max 50 g/km väljas. Habo kommun använder 
företrädelsevis livscykelkalkyl (LCC) enligt Addas modell. Kostnaden enligt 
denna kalkyl bör inte överstiga 375 000 kr för 3 års användning.  

Kommunen gör i samband med inköp av bilar en bedömning av det mest 
förmånliga finansieringssättet. I allmänhet blir det billigast att leasa bilar 
främst beroende på att halva mervärdesskatten är avdragsgill för 
leasingavgifter av bil. Vid inköp av bil är mervärdesskatten inte avdragsgill. 
För att sänka leasingavgiften men ändå i så stor omfattning som möjligt kunna 
ta del av rätten till halv avdragsrätt för mervärdesskatt tillämpar kommunen 
principen om en första förhöjd leasingavgift. Detta innebär att t ex 20 procent 
av bilens anskaffningspris kan betalas i en första förhöjd leasingavgift. 

För att minska påverkan på klimat och miljö har fullmäktige i bilpolicy beslutat 
om att bilar med ett högsta CO2 utsläpp om 50 g/km ska användas. Vid inköp 
av bilar görs en avvägning av livscykelkostnad och miljöpåverkan där den 
maximala nivån på koldioxidutsläpp utgör en bestämmande faktor. 
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Kommunens bilar ska användas på ett ekonomiskt och miljömässigt hållbart 
sätt. Antalet körda kilometer och användningen över tid ska följas systematiskt. 
Sedan en tid tillbaka används ett digitalt fordonshanteringssystem för planering 
och uppföljning. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen (KS 2024-
10-09 § 96). 

Kommunfullmäktiges behandling 
Morgan Malmborg tackar för behandlingen av motionen och säger att vi 
politiker måste ta hänsyn till vad som är bäst för invånarna. Att leasa elbilar är 
dyrt och inte bra för klimatet. Morgan Malmborg yrkar bifall till motionen.  

Olle Moln Teike (SD) yrkar bifall till att-satserna i motionen. 

Maria Arwidson (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att avslå 
motionen. Oavsett kostnad så är det en klok prioritering att använda 
kommunens resurser för att minska belastningen på miljön, annars kan det bli 
kostsamt i ett senare skede.  

Anders Rickman (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att avslå 
motionen. Det är rimliga leasingkostnader vi har.  

Tomas Brusberg (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att avslå 
motionen. Kommunens bilpolicy tar hänsyn till fler faktorer än bara priset, det 
görs en helhetsbedömning som beaktar både pris, miljö, säkerhet och 
långsiktighet.  

Även Susanne Wahlström (M) och Andreas Skiöld (M) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag, dels kommunstyrelsens förslag om 
att avslå motionen och dels Morgan Malmborg och Olle Moln Teikes förslag 
om att bifalla motionen. Ordföranden ställer proposition på de båda förslagen 
och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

_____  
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§ 68 Redovisning av ej avgjorda motioner 
Diarienummer KS24/166 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner redovisningen av ej avgjorda motioner. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsen ska redovisa ej avgjorda motioner till kommunfullmäktige 
två gånger per år (april och oktober). Det finns för närvarande fem motioner 
som inte är avgjorda:  

1. Motion om att införa fixartjänst för pensionärer och personer med 
funktionsnedsättning (HD)  
Inkom 2024-03-21 
 

2. Motion om att bemanna skolbiblioteken med fackutbildade 
bibliotekarier (S, V, MP) 
Inkom 2024-06-13 
 

3. Motion om fria arbetsskor inom vård och omsorg (S, V, MP) 
Inkom 2024-06-13 
 

4. Motion om uppsökande verksamhet för att motverka ofrivillig ensamhet 
(SD) 
Inkom 2024-06-13 
 

5. Motion om att inrätta tjänst som landsbygdsutvecklare (HD) 
Inkom 2024-06-13 

_____  
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§ 69 Redovisning av ej avgjorda medborgarförslag 
Diarienummer KS24/166 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner redovisningen av ej avgjorda 
medborgarförslag. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsen ska redovisa ej avgjorda medborgarförslag till 
kommunfullmäktige två gånger per år (april och oktober). Det finns för 
närvarande sju medborgarförslag som inte är avgjorda: 

1. Medborgarförslag om att samordna administration av lovregistrering 
inom skola och förskola 
Inkom 2024-02-29  
Översänd till barn- och utbildningsnämnden för beslut. 

2. Medborgarförslag om att förlänga trottoar utmed Storgatan i Furusjö 
Inkom 2024-06-13 
Översänd till kommunstyrelsen för beslut. 

3. Medborgarförslag om att sänka hastigheten utmed Hjovägen 
Inkom 2024-06-13 
Översänd till byggnadsnämnden för beslut. 

4. Medborgarförslag om att granska kommunens ekonomi med AI 
Inkom 2024-09-26 
Översänd till kommunstyrelsen för beslut. 

5. Medborgarförslag om skyltning av badplats och kiosk i Furusjö 
Inkom 2024-09-26 
Översänd till kommunstyrelsen för beslut. 

6. Medborgarförslag om cykelbana mellan Habo och Fagerhult 
Inkom 2024-09-26 
Översänd till kommunstyrelsen för beslut. 

7. Medborgarförslag om farthinder på Kyrkvägen och Tidaholmsvägen 
Inkom 2024-09-26 
Översänd till byggnadsnämnden för beslut. 

  

_____  
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§ 70 Information om avgjorda medborgarförslag 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktiges sekreterare Frida Wahlund redogör för de 
medborgarförslag som blivit avgjorda i nämnderna sedan förra redovisningen i 
oktober 2023. Sedan dess har 13 medborgarförslag avgjorts.  

• Förslag om att sänka hastigheten på väg 195 – avslag 
• Förslag om utomhusbad – avslag 
• Förslag om samlingslokal för personer med psykisk ohälsa – besvarat 
• Förslag om att införa Habo beredskapsdag 2024 – besvarat 
• Förslag om trafikåtgärd i Furusjö – bifall och avslag 
• Två förslag om att bättre belysning och fler redskap vid Furusjö 

förskola – besvarade 
• Förslag om att göra skogarna ovanför Brandstorp tillgängliga även 

vintertid – avslag 
• Förslag om cykelparkering vid Hagabodaskolan – besvarat 
• Förslag om cykelväg till Munkaskog – avslag 
• Förslag om upprustning av badstränderna i Domsand och Baskarp – 

besvarat 
• Förslag om skateboardpark - bifall 
• Förslag om samordnade skolavslutningstider med Jönköpings kommun 

– avslag 

Ordföranden tackar för informationen. 

_____  
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§ 71 Interpellation till kommunstyrelsens ordförande om 
köp av fastigheterna på Klingekärr 
Diarienummer KS24/498 

Beskrivning av ärendet 
Morgan Malmborg (HD) har lämnat en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande Susanne Wahlström (M) angående köp av fastigheterna på 
Klingekärr. Morgan Malmborg ställer följande frågor: 

• Anser kommunalrådet att kommunstyrelsens arbetsutskott ska ha 
delegation på fastighetsköp av dessa enorma belopp? 

• Vilka planer har kommunen med detta köp och ska jordbruksmark 
exploateras? 

• Anser kommunalrådet att köpesumman på 26,8 miljoner är ett aktuellt 
marknadspris? 

• Hur ska denna affär finansieras? 

Susanne Wahlström svarar att beslutet om delegation är ett politiskt beslut 
fattat i majoritet enligt demokratiska grunder och att det är hennes uppgift att 
efterleva det beslutet. I en budgivning är det också ofta snabba beslut och att då 
kalla in representanter från alla partier ser hon som en svårighet som skulle 
göra att kommunen skulle kunna hamna utanför en eventuell budgivning. 

Angående markens användning så ska den användas i enlighet med 
översiktsplanen fram tills något annat beslutas och det är upp till 
kommunfullmäktige att fatta beslut om markens användning ska justeras. Olika 
värden ställs oftast mot varandra, skog, åkermark, verksamhetsyta, bostadsyta 
med mera, men Susanne Wahlström förutsätter att kommunfullmäktige är fullt 
kapabel att fatta ett beslut som gynnar Habo kommun och dess 
kommuninvånare. 

Vidare säger Susanne Wahlström att köpesumman är aktuellt marknadspris 
eftersom det visade sig vara vad marknaden var villig att betala. Kommunen 
var inte ensamma budgivare i denna affär. Som alla andra investeringar så 
hanteras kostnaden i investeringsbudgeten och det kommer även till 
kommunfullmäktige som ett anmälningsärende när affären är fullt genomförd.  

Därpå följer en debatt i vilken även Olle Moln Teike (SD) och Anders 
Rickman (L) deltar.  

_____  
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§ 72 Motion om policy för arbetskläder i förskolan 
Diarienummer KS24/490 

Beslut 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen. 

Beskrivning av ärendet 
Morgan Malmborg (HD) har lämnat in en motion i vilken han föreslår att barn- 
och utbildningsnämnden ger barn- och utbildningsförvaltningen följande 
uppdrag: 

• sondera information kring vilka kläder och skor som bör erbjudas 
personal i förskolan och förväntad livslängd på respektive plaggtyp 

• ta fram en kalkyl för kostnaden att införa den nya policyn 
• ta fram en tydlig kommungemensam policy beträffande arbetskläder i 

förskolan 
• sondera behovet för liknande policy i grundskola och fritidshem 

_____  
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§ 73 Medborgarförslag om skolgården på Hagenskolan 
Diarienummer KS24/489 

Beslut 
Medborgarförslaget översänds till kommunstyrelsen för beslut. 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit med förslag att göra om skolgården på 
Hagenskolan. Förslagsställaren föreslår en mindre fotbollsplan, att basketplan 
och bandyplan separeras samt att gården får en lekställning och flera gungor. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 
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Bilaga 1 
 

 


	Protokoll för kommunfullmäktige
	Bevis om tillkännagivande av justerat protokoll

	§ 66 Ekonomisk uppföljning för tertial 2, 2024
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Kommunfullmäktiges behandling

	§ 67 Svar på motion om bilpolicy
	Beslut
	Reservationer
	Beskrivning av ärendet
	Kommunfullmäktiges behandling
	Beslutsgång

	§ 68 Redovisning av ej avgjorda motioner
	Beslut
	Beskrivning av ärendet

	§ 69 Redovisning av ej avgjorda medborgarförslag
	Beslut
	Beskrivning av ärendet

	§ 70 Information om avgjorda medborgarförslag
	Beskrivning av ärendet

	§ 71 Interpellation till kommunstyrelsens ordförande om köp av fastigheterna på Klingekärr
	Beskrivning av ärendet

	§ 72 Motion om policy för arbetskläder i förskolan
	Beslut
	Beskrivning av ärendet

	§ 73 Medborgarförslag om skolgården på Hagenskolan
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Beslutet skickas till


